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Druhá květnová neděle patřila u nás  
v Úvalech oslavě 20. výročí vstupu 
České republiky do Evropské unie  
a s tím spojený Street food na náměstí, 
kde bylo možné ochutnat velké množ-
ství dobrot z evropských kuchyní. 

Musím vám všem poděkovat za vy-
tvoření příjemné a pohodové nedělní 
atmosféry, která se prolínala celým 
dnem. Jídlo a pití je prostě něco, co 
dokáže lidi fantasticky naladit a spo-
jit. Bylo skvělé procházet náměstím 
a u každého stánku se zastavit nejen 
na něco dobrého, ale také na kus řeči  
s lidmi, na které třeba za celý rok ve 
městě nenarazíte. Po celém dni jsem 
si odnášela skvělý pocit z prostoru ná-
městí, které se často zdá tak prázdné 
a „mrtvé“, že to jde a záleží jen na nás, 
jakou atmosféru mu vdechneme. 

A není to jen o tom, kolik je tu stromů, 
keřů, jestli je tu asfalt nebo kostky, je to 
hlavně o nás a o tom, jestli dokážeme 
dostatečně využít potenciál, který toto 
místo bezpochyby má. Budu moc ráda, 
pokud se aktivně zapojíte, abychom 
toto místo dokázali společně „oživit“ 
častěji než doposud.

Přeji vám krásné, slunečné a pohodové 
dny přicházejícího léta.

●  Bc.�Markéta�Rydvalová,� 
starostka města

Milí sousedé, Úva-
láci,
poslední dobou ty 
dny, týdny a mě-
síce utíkají nějak 
rychleji, a tak je 
květen za námi  
a před námi měsíc, 
který pro nás rodi-
če dětí školou po-
vinných znamená, 
že naše děti už bu-
dou myšlenkami 

tak trochu v letním prázdninovém reži-
mu spojeném se spoustou výletů, škol  
v přírodě a dalších akcí, které jim zkrá-
tí to nekonečné čekání na dva měsíce 
prázdnin, které jim my dospělí na jed-
nu stranu moc přejeme, ale ve skrytu 
duše taky trochu závidíme.

V květnu jsme se pustili zejména do 
úklidu a oprav ulic. Po dlouhém čeká-
ní přišla konečně řada na ulici Štefá-
nikovu, Oty Pavla a další komunikace, 
které připomínaly spíš než komunika-
ci tankodrom. Teď si určitě spousta  
z vás vzpomene na spoustu dalších 
ulic, které by si také zasloužily nový ka-
bát, i já jich dokážu z rukávu vysypat 
dost a to, že zatím nejsou opravené, 
neznamená, že o nich nevíme nebo 
nejsou prioritou, je to o finančních 
možnostech, které máme a můžeme 
na tyto investice každoročně využít. 

Během května se nám podařilo význam-
ně posunout další dlouho diskutovaný 
projekt a tím je realizace sportovišť  
u našeho koupaliště. V tuto chvíli máme 
vybraného dodavatele stavby, pode-
psanou smlouvu a začínáme s realizací. 
Těšit se můžete na hřiště s umělým po-
vrchem, pískem a travnatý povrch a tře-
ba stůl na ping pong a další prvky, které 
budou v rámci tohoto prostoru realizo-
vány. A pokud nejste fandou koupání,  
a přesto byste rádi tyto plochy využíva-
li, přístup na tato sportoviště nebude 
závislý na provozní době koupaliště, 
všichni budeme mít možnost využívat 
tyto plochy i ve chvíli, kdy bude koupa-
liště třeba z důvodu špatného počasí 
uzavřeno. Realizace chvíli potrvá, ale 
plán je takový, že první otvírací turnaj 
si zahrajeme ještě letos.

Dalším významným krokem je výběr 
projektanta pro realizaci projektové 
dokumentace hotelu Budka, který bude 
primárně určen pro městský dům dětí  
a mládeže. Chvíli to trvalo, ale věřím, že 
to čekání stálo za to a že máme partne-
ra, se kterým připravíme kvalitní pro-
jekt, který bude podkladem pro samot-
nou realizaci rekonstrukce této krásné 
budovy, jejíž vzhled v tuto chvíli není 
úplně reprezentativní, ale věřím, že se 
nám společně podaří udělat z ní opět 
chloubu našeho města. Pokud vše pů-
jde dobře, budeme mít během příštího 
roku připravený projekt k realizaci.

SLOVOSLOVO
STAROSTKYSTAROSTKY

Je to takový kvapík, ale mám to straš-
ně ráda. Spoustu aktivit se odehrává  
i o víkendu, práce je to tedy časově velmi 
náročná a rozmanitá, ale baví mne to, je 
to hrozně fajn.

Vypadá to, že starostou či starostkou 
je člověk 24 hodin denně, sedm dní  
v týdnu. Máte doma relativně čerstvé 
školáčky, jak dobře se dá kombinovat 
tato funkce s rodičovstvím, respektive 

Můžete nám přiblížit, jak vypadá ty-
pický den starostky Úval?

Po půl osmé přijíždím na úřad, začí-
nám vyřizováním emailů, nebo rovnou 
probíhají jednání zde na úřadu, někdy 
jednáme až do večera. Dále se snažím 
hodně jezdit po Úvalech kvůli rekon-
strukcím a stavbám, potkávám se s lid-
mi, abych věděla, co je trápí nebo co je 
potřeba řešit, případně co se povedlo. 

ROZHOVOR�SE�STAROSTKOU�MĚSTA� 
MARKÉTOU�RYDVALOVOU

s rolí maminky? Nemusí ve vás mamin-
ka do jisté míry ustoupit starostce? 

Někdy to tak bývá, ale tím, že pracuji  
i bydlím v Úvalech, mám tu obrovskou 
výhodu oproti jiným rodičům, že mám 
ty děti ráno. Ta rána jsou naše. Odby-
deme si to vstávací/snídaňové koleč-
ko a pak jedeme, nebo i jdeme pěšky 
nebo na kole do školy. Oba kluci cho-
dí sem do školy do Úval, mají spoustu 
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kroužků, ale už jsou ve věku, kdy tam 
mohou dojít sami, takže jsou dny, kdy 
se vidíme až večer, ale je samozřejmě  
i hodně dnů, kdy se vidíme až zase 
ráno, což mne osobně strašně mrzí, ale 
snažím se jim to vynahradit jinými akti-
vitami, ať už ježděním o víkendech po 
turnajích nebo chozením po horách. 
Když to porovnám s předchozí prací, tak 
nyní je toto pro mne obrovská motiva-
ce trávit společný čas co nejvíc naplno. 
A na co nesmím zapomenout, že mám 
obrovské štěstí, že mám doma skvělé-
ho chlapa, který mne podrží a podpoří  
a nedělá mu problém se o děti postarat. 
Zázemí je pro tuto práci velmi důležité. 

Zmiňovala jste chození po horách, tak 
předpokládám, že máte ráda hory, 
protože se to spojuje i s vaší bakalář-
skou prací věnující se vlivu kovidu na 
provoz rekreačního zařízení na ho-
rách, tuším, že v Krkonoších.

Ano, můj manžel je Krkonošák, a i já 
jsem měla celý život blízko k horám.  
V zimě na lyžování a od jara do pod-
zimu na chození. Máme tam zázemí,  
a když je volná chvíle, tak se tam dá jet  
a dá se tam v každém počasí a jakémko-
liv ročním období dělat spousta věcí a vy-
užíváme toho na maximum. Moje práce 
je velký nápor na hlavu, takže chvíle, kdy 
jdu a řeším, zda mne bolí nohy nebo kde 
si dáme svačinu, je obrovsky osvobozují-
cí záležitost.

Co je aktuálně největší výzvou nebo 
projektem, který radnice řeší či bude 
řešit? Je to dokončování vodovodního 
přivaděče nebo výběr zhotovitele zka-
pacitnění ČOV, oboje po 100 mil. Kč?

My nyní řešíme tři veliké projekty. 
První je přivaděč, který teď finišuje  
a vypadá, že bychom ho měli stihnout  
v termínu, tj. do konce května, čímž nám 
ubyde jedna velká starost. Pro Úvaly  
a pro mne je to do budoucna obrovský 
benefit zajištění kvalitního přívodu pit-
né vody. Na první pohled to není tak 
viditelná záležitost, jako když opravíte 
náměstí nebo ulici, ale pro město ob-
rovsky strategicky důležitý projekt. Do 
budoucna je počítáno s tímto zdrojem  
i pro okolní obce v mikroregionu. Druhý 
velký projekt je zkapacitnění ČOV, kde 
jsme nyní těsně před realizací, vybíráme 
zhotovitele. S čističkou jsme na hraně ka-
pacity a vzhledem k čemu se v minulosti 
město zavázalo v souvislosti s výstavbou, 
tak víme, že město dále poroste a nebyli 
bychom schopni dostát svým závazkům. 
Už teď máme problém připojovat jed-
notlivé rodinné domy. Třetí projekt je ten 
úplně největší, to je právě svazková škola. 
Ta úzce souvisí s předchozím projektem 

ČOV, abychom tu školu vůbec mohli z ka-
pacitních důvodů připojit. Předpokládaná 
cena je okolo jedné miliardy, což už je 
opravdu veliký projekt. (pozn. red.: Více o 
svazkové škole a přijímacím řízení se do-
čteme v dalším připravovaném článku.)

V třídění odpadu si v ČR vedeme dob-
ře, ale i tak je mnohdy vidět v ulicích 
popelnice na směsný odpad překy-
pující papíry, plasty i dalšími tříditel-
nými odpadky. Na druhé straně pak 
jsou nárazově přeplněná stanoviště 
tříděného odpadu, a to bohužel někdy  
i špatně či vůbec netříděným odpa-
dem. Věříte, že by změna na pytlový 
systém přímo od domů tuto situaci 
zlepšila? 
 
Toto téma jsem otevřela hned, jak jsem 
nastoupila na pozici starostky. Myslím, že 
občané města jsou celkem disciplinova-
ní a docela zde třídění funguje, když vy-
necháme, jak nám sem jezdí lidé různě  
z okolí a vyhazují zde odpad. Řekla bych, 
že tohle není u nás zas až tak obrovský 
problém. Sami doma za 14 dní ve 4 lidech 
nejsme schopni naši popelnici naplnit. 
Ale vím, že v ulici máme několik největ-
ších popelnic, které přetékají prostě pro-
to, že ti lidé zde netřídí. Byla bych hrozně 
ráda, kdyby se nám pro město podařilo 
prosadit, aby ten systém byl spravedli-
vější. Ve chvíli, kdy bych vyprodukovala 
toho směsného odpadu méně, tak abych 
platila méně než ten, kdo na to kašle  
a netřídí. Směr, kterým nyní jdeme, je 
vážení. Popelnice by byly očipované, 
svozový vůz je dokáže zvážit a každý 
občan by si tak zaplatil za to, co vypro-
dukuje. Je to o relativně velkých nákla-
dech, ale počítáme s nimi a jdeme tím 
směrem, kupříkladu teď jsme kupo-
vali svozové auto vhodné pro mon-
táž vážícího zařízení. Kvůli problémům  
s nepořádkem a neukázněností lidí  
u sběrných míst tříděného odpadu 
byly aktuálně dokonce instalovány ka-
mery u Klánovické, a já bych se docela 
ráda zbavila i těchto hnízd na směsný 
odpad. Řešení tak obnáší také to, že 
kromě popelnice na směsný a bio od-
pad ještě přibyde popelnice na plast  
a na papír, a lidé si budou třídit odpad 
doma. Ta hnízda bohužel jen lákají ty, co 
toho zneužívají. Snažíme se opravdu o 
to, aby to bylo spravedlivé a fér, že to, co 
kdo vyprodukuje, to si zaplatí.

Jak to vypadá s přeložkou 1/12? Pro-
pojování D1 s Běchovicemi by mohlo 
začít už letos, ale co úsek od Běchovic 
za Úvaly, dočkáme se vůbec? Dle pů-
vodních plánů už mělo být vše hotovo. 

Shodou okolností jsem zde měla před 
několika dny jednoho z ředitelů ŘSD  

a pokládala jsem mu stejný dotaz. Nyní 
je tento termín okolo roku 2030, pokud 
to dobře půjde, ale myslím si, že to je op-
timistický scénář.

A jaký je stav ve věci zrušení přejez-
du? Město se zrušením nesouhlasilo, 
ale jde patrně o rozhodnutí Správy že-
leznic.
 
Po dotazu na SŽ jsme dostali informa-
ci, že to v tuto chvílí není aktuální. Ono  
k tomu zrušení někdy v budoucnu velmi 
pravděpodobně kvůli velikému vytížení 
tratě dojde, ale v tuto chvíli to dle SŽ není 
na pořadu dne.

Úvaly se mají stát křižovatkou dvou 
páteřních cyklostezek, Klánovice – 
Český Brod a Čelákovice – Říčany, 
což je veliká šance pro město vyu-
žít tento potenciál k rozšíření cyk-
lodopravy v našem městě a hlavně 
okolí, a tím zmírnit hustotu provo-
zu i parkování (převážně v okolí ná-
draží). Plánujete nějakou úpravu  
v tomto směru, např. se stojany na kola  
u nádraží? Nabízí se cyklověž odpo-
vídající kapacity, jako je například  
v Kolíně, instalace v Klánovicích vel-
mi dobře fungujících cykloboxů, nebo 
minimálně úprava prvního cyklostoja-
nu, kam lidé kola kvůli nevhodnému 
způsobu ukládání a zamykání téměř 
vůbec nedávají?

Realizaci cyklověže jsem velmi váž-
ně zvažovala, protože kraj poskytu-
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je až 90% dotaci, ale pro Úvaly mi to  
v souvislosti s (ne)vytížeností i po oslovení 
okolních obcí nepřijde jako dobrá inves-
tice. Lépe řečeno by to bylo jako „máme 
tu velkou dotaci – pojďme to udělat“. 
Nyní projektujeme dopravní terminál  
a umístit tam teď cyklověž je v podstatě 
nemožné, nebo by to muselo být samo-
statným projektem. Mně se mnohem víc 
než cyklověž líbí cykloboxy, a to je vari-
anta, se kterou teď pracujeme i v rámci 
projektu dopravního terminálu u nádra-
ží. Místo tam na to máme. Mělo by to 
být 24 cykloboxů pro dvě kola, čili kapa-
cita na 48 kol plus klasické cyklostojany. 
Otázka je, jak moc by byly tyto cykloboxy 
pro dvě kola obsazené, takže zvažujeme  
i cykloboxy na jedno kolo, kde některé 
by bylo možné si např. na rok prona-
jímat. Další věc, o které ve spolupráci  

s Českým Brodem uvažujeme, jsou sdíle-
ná kola, ale uvidíme, co z toho vzejde.

Blíží se prázdniny, můžeme očekávat 
nějaké větší změny ve městě, ať už 
uzavírky či rekonstrukce? 

Vzhledem k tomu, že se má na pod-
zim začít bourat a stavět na náměstí 
Svobody, tak letní měsíce využijeme 
k přípravě provizorní pobočky Pošty  
v Riegerově ulici. Dále budeme pracovat 
na škole a školce, konkrétně rekonstruk-
cí sociálních zařízení ve škole v budově 
D a úpravou výdejny jídla ve školce. Ak-
tuálně se rekonstruuje Štefánikova ulice  
a dále budeme pokračovat ulicí Oty Pav-
la v Horoušánkách. Žádná veliká uzavírka 
nás přes léto nečeká.

● �Za�rozhovor�děkuje�Aleš�Pilný

POZVÁNKAPOZVÁNKA

POZVÁNKA NA ZASEDÁNÍ  
ZASTUPITELSTVA

Zveme občany na veřejné zasedání  
Zastupitelstva města Úvaly,  

které se koná ve čtvrtek 20. 6. 2023  
od 18.00 hodin v sále Domu  

s pečovatelskou službou Úvaly,  
nám. Svobody 1570

Program�jednání�bude�oznámen� 
na�úřední�desce�městského�úřadu.

OZNÁMENÍ�O�DOBĚ�A�MÍSTĚ�KONÁNÍ�VOLEB��
Starostka města Úvaly podle  § 32 odst. 
2  zákona č. 62/2003 Sb., o volbách do 
Evropského parlamentu a o změně ně-
kterých zákonů, ve znění pozdějších 
předpisů oznamuje:

1. Volby do Evropského parlamentu 
se uskuteční v pátek dne 7. června 
2024 od 14.00 hodin do 22.00 hodin   
a v sobotu dne 8. června od 8.00 ho-
din do 14.00 hodin.  

2. Místem konání voleb ve voleb-
ním okrsku č. 1 je volební místnost  
v  Domě s pečovatelskou službou, 
nám. Svobody 1570, Úvaly pro voli-
če, kteří jsou přihlášeni k trvalému 
pobytu v ulicích: Aloise Dostála, At-
lasová, Bezručova, Bohumila Trnky, 
Borová,  Bratří   Čapků,  Brožíkova, 
Čelakovského, Čermákova, Denisova, 
Dobrovského, Do Hodova, Doktora 
Strusky, Ebenová,  E. E. Kische,  Fibi-
chova, Foersterova, Glücksmannova, 

Grégrova, Guth-Jarkovského, Hodov, 
Horova, Janáčkova, Jalovcová, Jedlová,  
Jirenská, Jiřího Gruši, K Hájovně, Klá-
novická, Klostermannova, Kmochova, 
Kožíškova, Kupkova, Lesní, Máchova, 
Mánesova, Modřínová, Muchova, Na 
Spojce, Na Ztraceném korci, Nad Kou-
padlem, nám. Svobody, Otokara Bře-
ziny, Oty Pavla, Palackého, Pernerova, 
Pod Tratí, Purkyňova, Rašínova,  Sei-
fertova,   Skácelova,  Slavíčkova,  Sme-
tanova,  Smrková,   Sovova,  Sukova,  
Šafaříkova, Šámalova, Těsnohlídkova,    
Tigridova,   Tichého,   Tisová,   Továr-
ní,   Tylova,  U  Horoušánek, Vaculíkova, 
Václava Rytíře, Vladimíra Vondráčka, 
Vrchlického, Vydrova, Zálesí.

Místem konání voleb ve volebním 
okrsku č. 2 je volební místnost  
v Městském domě dětí a mládeže, 
Vítězslava Nováka 372, Úvaly pro vo-
liče, kteří jsou přihlášeni k trvalému 
pobytu v ulicích: 28. října, Alešova, 
Barákova, Boženy Němcové, Čechova, 
Erbenova, Hakenova, Havlíčkova, Jirás-
kova, Josefa Lady, Jungmannova, Kollá-
rova, Maroldova, Nerudova, Pražská, 
Prokopa Velikého, Raisova, Šrámkova, 
Štefánikova, Švermova, V. Špály, Vítěz-
slava Nováka, Vojanova, Wolkerova, 
Žižkova.

Místem konání voleb ve volebním 
okrsku č. 3 je volební místnost  
v Základní škole, nám. Arnošta   
z Pardubic 8, Úvaly pro voliče, kteří 
jsou přihlášeni k trvalému pobytu  
v ulicích: 5. května, Arnoštova, Bendlo-
va stezka, Bulharská, Česká, Dalmat-

ská, Dobročovická, Dvořákova, Finská, 
Fügnerova, Hálkova, Husova, Hvězdo-
va, Chelčického, Chorvatská, Jeroný-
mova, Jugoslávská, Kališnická, Kladská, 
Komenského, K Viaduktu, Lipanská, 
Lotyšská, Lužická, Milíčova, Moravská, 
Arnošta z Pardubic, Na Stráni, Osadní, 
Pod Slovany, Poděbradova, Podhájí, 
Polská, Riegerova, Roháčova, Rokyca-
nova, Rumunská, Ruská, Slezská, Slo-
venská, Slovinská,   Srbská,   Škvorec-
ká,  Táboritská,  Tyršova,  U  Hostína,  
U  Kaberny,   U  Obory,  U  Přeložky,   
U  Starého  koupadla,  U Výmoly, Za-
hradní, Želivského.

3. Voliči bude umožněno hlasová-
ní poté, kdy prokáže svou totožnost  
a státní občanství. Volič po příchodu  
do volební místnosti prokáže svou to-
tožnost a státní občanství České re-
publiky platným cestovním, diploma-
tickým nebo služebním pasem České 
republiky anebo cestovním průkazem 
nebo platným občanským průkazem. 
Volič, který je občanem jiného člen-
ského státu, prokáže po příchodu do 
volební místnosti svou totožnost a ob-
čanství jiného členského státu.

4. Každému voliči budou dodány nej-
později 3 dny přede dnem voleb do Ev-
ropského parlamentu hlasovací lístky. 
Ve dnech voleb na žádost voliče okrs-
ková volební komise dodá za chybějící, 
škrtané nebo jinak označené hlasovací 
lístky jiné.

  ●  Bc.�Markéta�Rydvalová,  
starostka města
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dovaným v katastru a stavem v terénu 
budou vlastníci zváni k jeho projednání 
se zástupcem katastrálního úřadu.

V této souvislosti upozorňujeme 
vlastníky nemovitostí na jejich po-
vinnosti, vyplývající z ustanovení  
§ 37 odst. 1 katastrálního zákona, ze-
jména povinnost

a) zúčastnit se na výzvu katastrální-
ho úřadu jednání nebo na toto jed-
nání vyslat svého zástupce

b) ohlásit katastrálnímu úřadu změ-
ny údajů katastru týkající se jejich 
nemovitostí, a to do 30 dnů ode 
dne jejich vzniku a předložit listinu, 
která změnu dokládá, nejedná-li se  

Město úvaly podle ustanovení§ 38 odst. 
1 písm. a) zákona č. 256/2013 Sb., o ka-
tastru nemovitostí (katastrální zákon), 
oznamuje na základě sdělení Katastrál-
ního úřadu pro Středočeský kraj, Kata-
strální pracoviště Praha-východ (dále 
jen „katastrální úřad“) č. j. RO-12/2024-
209, že v katastrálním území Úvaly  
u Prahy obce Úvaly bude zahájena re-
vize katastru nemovitostí, která potrvá 
od 1. 7. 2024 přibližně do 30. 6. 2026.

Během revize katastru nemovitostí 
budou zaměstnanci katastrálního úřa-
du revidovat soulad údajů katastru 
se skutečným stavem v terénu. Účast 
vlastníků a jiných oprávněných není 
při revizi katastru nezbytná. V případě 
zjištěného nesouladu mezi stavem evi-

OZNÁMENÍ�O�VYHLÁŠENÍ�REVIZE�KATASTRU�
NEMOVITOSTÍ

o listiny, které předkládají příslušné 
státní orgány přímo k zápisu do ka-
tastru nemovitostí

c) na vyzvání předložit ve stanovené 
lhůtě příslušné listiny pro zápis do 
katastru

Neposkytne-li vlastník nebo jiný opráv-
něný na výzvu katastrálního úřadu po-
třebnou součinnost a zjištěný nesoulad 
se nepodaří odstranit do ukončení re-
vize, bude informace o tomto nesoula-
du zveřejněna na internetových strán-
kách Českého úřadu zeměměřického  
a katastrálního prostřednictvím aplika-
ce Nahlížení do katastru nemovitostí.

● Vedení�města

OD�ZÁŘÍ�SPUSTÍME�SENIOR�TAXI
jízd bude možné provádět každý den 
od 7 do 19 hodin. 

Využití služby bude záviset na držení 
Karty úvalského seniora, kterou bude-
me vydávat na městském úřadě. Od-
kdy si bude možné kartu zařídit, včas 
upřesníme. Aktuálně také připravuje-
me plošnou propagaci.

Přeji vám, ať jste se službou spokojeni. 
Pokud byste měli jakékoliv dotazy nebo 
připomínky, neváhejte se na mě obrá-
tit, tuto službu tvoříme pro vás. 

●  Miloš�Ulrich,� 
místostarosta města

nior taxi se tak spustí od 1. září 2024!  
A jak bude vypadat?

Jezdit se bude ve třech tarifech a podle 
toho se pohybuje i cena, kterou cestu-
jící senior či seniorka zaplatí. Úhrada 
jedné jízdy se bude považovat za cestu 
tam nebo zpět, nikoliv tam i zpět. Jez-
dit se bude od pondělí do pátku v čase 
minimálně od 6:30 do 14:30, konkrétně 
se to bude odvíjet od provedených re-
zervací. Rezervaci bude možné provést 
skrze telefon, který vám sdělíme, až 
si poskytovatel dopravy vše technicky 
zajistí. Aby byla služba využitelná co 
největším počtem úvalských seniorů  
a seniorek, bude možné uskutečnit 
maximálně 10 jízd za jeden kalendářní 
měsíc, v Oblasti 3 to bude maximálně  
6 jízd za kalendářní rok. Objednávky 

Už je to nějaký čas, co jsme oznámili 
snahu o zřízení senior taxi, tedy služ-
by, která za přijatelný příspěvek umož-
ní přepravu úvalského seniora. Chvíli 
nám to trvalo, ano, ale ne z důvodu, 
že bychom to chtěli protahovat, až tiše  
nechat vyšumět. Hledali jsme různé va-
rianty, které by byly co nejpřívětivější 
pro klienty, tak také pro městský rozpo-
čet. Jednali jsme též s okolními obcemi, 
že bychom tuto službu sdíleli, abychom 
už od začátku využili kapacitu auta na-
plno. 

Kolegové se nakonec rozhodli, že se  
k projektu nepřipojí. Začali jsme tak či-
nit kroky ke spuštění našeho vlastního 
senior taxi. Máme za sebou úspěšné 
výběrové řízení a rada města rozhodla 
o konkrétním poskytovateli služby. Se-

POZVÁNKA    
na veřejné projednání návrhu změny č. 14 územního plánu sídelního útvaru Úvaly

Zveme občany na veřejné projednání návrhu změny č. 14 územního plánu sídelního útvaru Úvaly,
které se koná ve čtvrtek 27. června 2024 od 18.00 hodin

v sále Domu s pečovatelskou službou, Nám. Svobody 1570, 250 82  Úvaly.

Návrh dokumentace bude nejpozději ke dni 28. 5. 2024 zveřejněn na oficiálních webových stránkách města a zpřístupněn  
k nahlížení v papírové formě na městském úřadu. Současně budou veřejnou vyhláškou na úřední desce městského úřadu 

oznámeny veškeré informace v souladu s příslušnými ustanoveními stavebního zákona. Dokumentace bude vystavena  
a připomínky a námitky k ní bude možné podávat až do 4. 7. 2024 včetně.
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NEDĚLNÍ�KLID
Milí sousedé, 
obracíme se na vás se žádostí o lidskou ohleduplnost  
a vzájemné pochopení. Žádáme vás o odložení hlučné práce, 
jako sekání trávy, řezání motorovou pilou, používání všech 
možných hlučných přístrojů a nástrojů při údržbě, opra-
vách, stavbách a jiné různé činnosti na dobu mimo neděli. 
Neobtěžujte své okolí ani prachem a kouřem! Dopřejte sobě  
a svým sousedům čas na klid a odpočinek. Apelujeme na vás, 
abyste pokud je to jen trochu možné, hlučné činnosti prová-
děli v pracovním týdnu. 

Děkujeme za pochopení.
●  Bc.�Markéta�Rydvalová,  

starostka města
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… 23. 4. Šuple a děti – zvláštní výstava 
před obchůdkem věcí, které nemusíme 
používat a které můžeme nahradit kolu-
jícími ekologickými obaly. Uvnitř Šuplete 
celá třída s paní učitelkou vyslechla in-
formace týkající se správného hospoda-
ření s obaly a vše se odehrálo v rámci 
poučení ke Dni Země. Takže nejen na 
Klepci, ale i v Šupleti. 

… 24. 4. objevuji knihovničku na ná-
draží, a to vzápětí, co si příchozí na vlak 
postěžovali na chybějící vhodnou skříň 
s policemi ve výši člověka, nemohli se 
sehnout k těm při zemi. Spolek PRO 
Úvaly právě  v té chvíli přemýšlel o nové 
knihovně, přijal dar od úvalské občanky 
a obnovil možnost si vzít do vlaku zají-
mavou četbu.

… 24. 4. opět na  fb – změna času noč-
ního vypínání veřejného osvětlení.

„Vzhledem k času příjezdu posledního 
večerního vlaku do Úval od dnešního 

… 18.4. je na fb informace – Nový chod-
ník podél trati v ulici Škvorecká.

„Dlouho plánovaný záměr města vybu-
dovat chybějící chodník v západní části 
ulice Škvorecká se začíná naplňovat. 
Jedná se o chodník o délce cca 180 me-
trů, který pomůže oddělit automobilový 
a pěší provoz v této části komunikace. 
Bude jím propojena trasa podél pivova-
ru k rybníku Fabrák. Dojde tak k výraz-
nému zvýšení bezpečnosti dopravy. 

Projekt má vydané stavební povolení  
a v současnosti probíhá výběrové řízení 
na dodavatele stavby. Pokud se městu 
podaří získat dotaci z MAS Pošembeří, 
začne realizace ještě letos,“ sděluje Mar-
kéta Rydvalová, starostka.

… v Jungmannově ulici, v areálu bývalé 
čističky, stále cvičí pejsci. 

Loni v únoru změnilo ZKO Úvaly u Pra-
hy název a právní formu. Dnes je z něj 
Sportovní kynologický spolek Úvaly, 
z.s. Nic se ale nezměnilo na aktivitách, 
které se zde pořádají. Kdo by měl zájem 
se svým pejskem trávit aktivně čas, může 
se zapsat do kurzu základní poslušnosti. 
Nově začínají s výcvikem poměrně mla-
dého psího sportu Rally obedience. 

Veškeré informace o chystaných akcích, 
úspěších našich členů i veškerých novin-
kách se lze dočíst na stránkách zkouva-
ly.webnode.cz.

… „jeden dubnový večer navštívila naše 
město hokejová legenda, kterou zná 
snad každý z nás. Hvězda olympijských 

VŠIMLI�JSME�SI,�ŽE�…
her v Naganu Dominik Hašek přijel na 
pivo do úvalského pivovaru. Kromě piva 
a povídání o jeho hokejové kariéře přišla 
řeč i na jeho vztah k regionu a téma (ne)
účasti ruských a běloruských sportovců 
na vrcholových sportovních akcích. Není 
totiž tajemstvím, že se Dominik bude  
v našem obvodu ucházet o důvěru  
v říjnových senátních volbách. Takže  
k nám ještě určitě přijede. Třeba na dal-
ší šachovou partii,“ pro ŽÚ napsal Miloš 
Ulrich, předseda TOP 09 Úvaly a dodal  
i fotografie.

… 20. 4. pršelo, ale sešlo se fakt hodně 
lidí! Cca 35–40 na vycházku se spisova-
telem Janem Psotou „Městskou stez-
kou“ s výkladem. Skoro polovina lidí prý 
přijela z Újezda, další z okolních vesnic 
a minimum lidí bylo z Úval. Zprostřed-
kovaná informace od účastníka, dodal  
i foto.

… 22. 4. skutečně začala „generální“ 
oprava Štefánikovy ulice, zatím se rý-
sují krásné rovné chodníky a nejen ty.
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KVĚTNOVÁ�VZPOMÍNKA�
„Jako každoročně si začátkem května  
v Evropě připomínáme ukončení 
2. světové války a všechny hrdiny, kte-
ří své životy obětovali proto, abychom 
mohli my žít v míru. I my jsme dnes  
v Úvalech tyto hrdiny uctili a vzdali hold 
jejich odvaze.

V kontextu dnešních dní, kdy máme je-
den z válečných konfliktů v naší těsné 
blízkosti, je důležité nezapomenout na 
hrůzy, které válka přináší, a vážit si toho, 
že se může každý z nás zabývat všední-
mi starostmi a radostmi, které nám kaž-
dý nový den přináší...“: píše na fb města 
starostka Markéta Rydvalová.

Pietní i oslavné akce na úvalském hřbi-
tově u pomníku se účastnili kromě ve-
dení města i jeho zaměstnanci, včet-
ně městské policie, zástupci základní 
školy, skauti i občané. Místostarosto-

a V. Nováka. Tentokrát ho navštívila dce-
ra oběti střelby paní Kapková – Šlajero-
vá, která se podělila i o další vzpomínky 
na válku. Byl s ní natočen i video rozho-
vor o událostech v době povstání. 

U věže vysílače, již v katastru Praha,  
u pomníčku umučených v lese, je rovněž 
kytička ve váze. Za rok budeme vzpomí-
nat 80. výročí.

●  Alena�Janurová,� 
kronikářka

vé, paní tajemnice a skauti položili na 
zrenovovaný pomník květiny. Čestnou 
stráž drželi již tradičně dva příslušní-
ci Československé obce legionářské.  
K proslovu a české hymně zpíval v koru-
nách stromů i slavík.

Na zdi hřbitova je rovněž pamětní deska 
padlých v květnovém povstání ozdobe-
na květinami. Jedním z dalších pomníčků 
obětí květnového povstání je na obno-
veném sloupku plotu na místě smut-
né události  na křižovatce ulic Alešova  

dne posunujeme dobu svícení veřejné-
ho osvětlení do 1:30 hodin tak, abychom 
se všichni dostali domů ještě za světla 
nočních lamp a nebloudili ve tmě – Mar-
kéta Rydvalová, vaše starostka.“

… 25. 4. v „65“ se střídali žáci v „Kině na 
kolečkách“, byl promítán dojemný film 
s Bolkem Polívkou a psem Gampem, 
který by asi měl zhlédnout dnes každý… 
na webu v databázi čs. filmů píší: Příběh 
psí pravdy, lásky a naděje. „Jsem Gump 
a byl jsem toulavej pes...“

On vlastně každý pes je v sobě tak trochu 
toulavý do té doby, než najde své štěstí, 
a to štěstí pes najde jenom s člověkem. 
Můj příběh je o hledání psího štěstí  
a také  o překážkách a pastech na ces-
tě k tomu správnému člověku. Je o síle  
a nezlomnosti, která se ukrývá v každém 
psovi. Ano i v tom vašem, ve vaší čivavě, 
která na vás čeká celý den, než přijde-
te z práce. I v tom buldokovi, který se 
za vámi šine a sotva popadá dech. Dám 
svoji duši za to, že kdyby vám někdo na 
tomhle světě chtěl ublížit, tak pak teprve 
poznáte, jak silné má váš pes srdce a co 
jeho láska k vám znamená. Tenhle film 
vám také otevře oči, protože co člověk 
v psím srdci zničí, to může zase jen člo-

divoval Petr Borecký, tedy plody, úplně 
pomrzly. Pomrzly i všechny zahlédnuté 
ořešáky v zahradách i mladé náletové 
stromy v Klánovickém lese. Dokonce vy-
sokánské duby měly všechny vyrážející 
listy pomrzlé, a co víc, i všechny platany 
na náměstí, ale o týden později začíná 
obnova a trocha zeleně v korunách lesa 
dává naději.

… z Radlické čtvrti je zajímavý pohled 
na část města – Úvalák z velmi hezkých 
klidných ulic. Mají tam i raritu – vlastní 
místní národní výbor, krásně oprave-
nou malou stavbu na náměstíčku. Jaké 
mají úřední hodiny, jsem nezjistila, byl 
svátek a zavřeno a sváteční popolední 
klid, takže nikde nikdo.

… že lovec bouřek Robin Duspara ulovil 
polární záři nad Úvaly. 

●  Zaznamenala�Alena�Janurová

věk uzdravit. Rodinný film režiséra F.A. 
Brabce je o světě viděném očima tou-
lavého psa Gumpa. O světě, o kterém 
mnoho z nás moc neví. O tom, jak nás 
vidí zvířata  a jak je ten náš svět pro ně 
důležitý. Ten svět, který jim dává domov, 
sílu, naději, ale také bolest. Dobrodruž-
ný příběh skutečných psích hrdinů a lidí 
kolem nich. (Bioscop)“

… 1. 5. zbyl po fanoušcích  hodinového 
koncertu skupiny No Name, který  na 
Čarodějnicích navštívili i ti jedoucí do 
Úval vlakem, na jejich cestě zpět, znač-
ný nepořádek a škody – viz střepy, po-
valené koše i dopravní značka.

… při prvomájovém projíždění se měs-
tem byly zaznamenány následky dub-
nových nečekaných mrazů. Všechny 
špendlíky, jejichž voňavé květy na fb ob-
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SENIOŘI�BEZPEČNĚ� 
VE�VIRTUÁLNÍM� 
PROSTŘEDÍ
Účastníci přednášky jsou obeznámeni s nejčastějšími forma-
mi podvodů a nástrah, které přináší virtuální prostor inter-
netu. Během přednášky jsou uvedeny a ukázány konkrétní 
případy těchto podvodů, včetně reálných ukázek. 

Vzhledem k tomu, že kyberpodvodů v online prostoru neu-
stále přibývá a nejohroženější skupinou jsou v tomto přípa-
dě právě senioři, tak tato přednáška je přednostně věnová-
na přímo jim. 

Seniorům je vysvětleno, jak se nebezpečí ve virtuálním pro-
středí vyhnout a bránit se případným pokusům o jejich pod-
vedení pomocí mobilních telefonů a počítačů i jak je možné 
si zařízení a účty zabezpečit. Po skončení přednášky je pro-
stor na dotazy.

Přednášku provádí prap. Veronika Borovičková, která půso-
bí jako preventistka u POLICIE ČESKÉ REPUBLIKY na Územ-
ním odboru Praha venkov – VÝCHOD. U policie pracuje od 
roku 2008 v přímém výkonu služby a v současné době se 
převážně věnuje prevenci. 

●  Jana�Tesařová,�tajemnice MěÚ

Otvíráme 1. 6
. 2024

koupaliště úvalykoupaliště úvalykoupaliště úvaly
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Děkujeme všem lektorům, kteří se na 
přípravě i realizaci vzdělávací akce Projdi 
si Domeček podíleli. Dětem děkujeme za 
mile strávené dny plné zábavy, tvoření  
a nových zážitků.

●  Za�MDDM�Úvaly�Hana�Novosádová

Poslední dubnový víkend a první dvě so-
boty v květnu se konala dětmi oblíbená 
akce Projdi si Domeček. Akce je financo-
vána z projektu OP JAK a děti ji tak měly 
zcela zdarma. Naši lektoři si připravili 
pro děti rozmanitý vzdělávací program.  
27. a 28. dubna se děti ponořily do světa 
techniky. Hlavní náplní byla stavba 3D 
tiskárny, 3D modelování, pájení a lego. 
Aby se technická náročnost odlehčila, 
měly děti tento víkend ještě možnost 

si vytvořit dílo z keramiky. Další vzdělá-
vací akce probíhala 4. 5. ve Volnočaso-
vém centru 65. Jednalo se o streetartový 
workshop, na který dorazil i profesionál-
ní writer Snow. Děti se dozvěděly něco  
o legálním streetartu a technice sprejo-
vání. Sami pak sprejovaly graffiti na 

PROJDI�SI�DOMEČEK�PODRUHÉ

uměle vytvořenou stěnu ze strečové 
fólie. Posledním zastavením v sobotu  
11. 5. byla Galaxie barev na pražském 
Chodově. V MDDM často pořádáme 
vzdělávací akce formou výletu i zde jsme 
využili možnost navštívit zajímavou ex-
pozici plnou interaktivního umění.

Příští rok se budeme těšit zase na vidě-
nou!

 ●  Za�MDDM�Úvaly�Eliška�Dvorská

naší čarodějnické stezky zúčastnilo 558 
dětí.

Za zmínku stojí také krásné vystoupe-
ní našich nejmenších tanečníků, které  
s dětmi připravila lektorka Jana Chomá-
tová a divadelní vystoupení pod vede-
ním Mileny Červenkové.

Moc děkujeme všem, kteří se přišli zú-
častnit a speciální dík pak patří těm, 
kteří nám pomohli při přípravách a při 
chodu celé akce.

V úterý 30. 4. se na hřišti pod kostelem 
konaly tradiční Čarodějnice. Děti mohly 
změřit své síly při plnění nejrůznějších 
úkolů, např. zatloukání hřebíků, hod na 
čarodějnický klobouk a mnoho dalších. 

Pro starší děti jsme připravili zajímavé 
atrakce, jako třeba lidský fotbálek, hod 
lasem nebo siloměr. Počasí nám přálo 
a návštěvnost také stála za to – letos se 

ČARODĚJNICE
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ŠKOLSTVÍŠKOLSTVÍ

ČARODĚJNÁ�ŠKOLKA
Duben jsme prožili ve znamení kouzel, 
čar, pohádkových bytostí a projekto-
vého objevování.

Čarodějnický slet byl v naší školce vel-
kolepý. Vařili jsme lektvary, jako je Hadí 
jed, Sušená dračí krev, Mleté vlčí zuby, 
Netopýří drápky, Zaječí bobky a Žabí sliz, 
poznávali tajuplná koření, prošli velkou 
čarodějnickou stezkou s rozmanitými 
disciplínami, jako je let na koštěti, vybí-
rání špíny z obrova pupíku, překonávání 
pavučiny, vybírání žabího kamene z hrn-
ce, motání myší, stavění pavučin z pet 
víček, tancovali jsme na veselé písničky 

Učili jsme se míchat barvy a z papíro-
vého ubrousku jsme vytvořili i duhu. 
Nechali jsme rozpouštět lentilky, aby-
chom mohli pozorovat barvy ve vodě. 
Hráli jsme i pohybovou hru pro roze-
znávání barev a naše děti projevily až 
chemikářské vlohy při práci s pipetou! 

A protože se toho u nás děje mnohem více 
a společné zážitky s dětmi jsou nekoneč-
né, doporučujeme sledovat naše profily 
na Facebooku, Instagramu nebo webu.

●  Jana�Hájková,�ředitelka

a samozřejmě si pochutnali na pečeném 
buřtíku!
 
Za čarodějnicemi a draky jsme vyrazili 
na pohádkový projektový den na Hrad  
a zámek Staré hrady. Děti si užily den 
plný nezapomenutelných zážitků se 
skřítky, čaroději, čarodějnicemi, draky  
a jinými pohádkovými postavami. Navštívi-
li jsme pohádkové zámecké sklepení, ale i 
čarodějnickou půdu, dvůr se zvířátky a ne-
minuli jsme ani hradní restauraci, ve kte-
ré na děti čekal až čarodějně dobrý oběd. 
Poutavý byl projektový den „Barvy”, při 
kterém to hýřilo veselými barvičkami. 
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POHLED�„POD�POKLIČKU”�ÚVALSKÉ�ZÁKLADKY�
Poslední měsíc byl u nás hlavně o ví-
tání návštěv, spolupráci a prezentaci 
naší školy. 

V úterý  23. 4. u nás celý den natáčela 
televize reportáž o tom, jak na naší zá-
kladce budujeme školu, která má nové-
ho moderního ducha, s digitálními tech-
nologiemi napříč předměty, ve které si 
děti výuku zažijí a prožijí, umí, orientují 
se, rozhodují se. Reportáž se natáčela do 
pořadu NOVÝ DEN na CNN Prima News. 
Televizní štáb jsme nechali nakouknout 
do hodiny moderní angličtiny, dějepisu 
s umělou inteligencí, nabité hudebky, 
informatiky nového tisíciletí, robotické 
češtiny na 1. stupni i do kuchyně našeho 
sehraného mediálního týmu. Štáb s námi 

školy i naše moderní atraktivní vybavení 
jim u nás umožnilo absolvovat hydrobio-
logické praktikum. V naší přírodovědné 
učebně prozkoumali vzorky planktonu 
odebrané v Mlýnském rybníku a bezob-
ratlé živočichy objevené ve Výmole.

Na jednu cestu se vydaly i naše fotbalo-
vé naděje. Naše školní družstvo ukázalo 
skvělou hru v okresním kole minifotbalu 
v Čelákovicích! Kluci s hrdostí a nadše-
ním reprezentovali naši školu a ukázali, 
že spolupráce a sportovní duch vedou  
k úspěchu. Každý zápas byl ukázkou od-
hodlání a týmové práce.

●  Tým�ZŠ�Úvaly

strávil téměř celý den a bylo stále co zají-
mavého natáčet.

V rámci programu Erasmus+ jsme na 
oplátku přivítali naše – již známé – kama-
rády z německé partnerské školy. Čekal 
na ně bohatý program, a to jak u nás ve 
škole, tak i mimo ni. A protože s plným 
žaludkem jde všechno lépe, celou ná-
vštěvu jsme zahájili opulentní snídaní ve 
školní tělocvičně. Děkujeme všem našim 
šikovným učitelkám a učitelům, kteří se 
na chvilku proměnili ve fantastické cuk-
rářky a pekaře.

Díky spolupráci mezi školami nás čekala 
další návštěva – studenti  z Malostranské-
ho gymnázia. Výhodná poloha úvalské 
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LÍSTKY�Z�KALENDÁŘE�KULTURNĚ� 
SPOLEČENSKÝCH�UDÁLOSTÍ�

a dokonce tvrdě trénovat či prostě 
sportovat. Žehráme na mobily u dětí, 
ale ne všichni je nutně musí mít v ruce 
stále.

Nebylo jich trháno mnoho, ale stály za 
to.

Čarodějnický běh 27. 4. od rána s nad-
šením běhaly děti na krátké trati, ti větší 
na oválu kolem hřiště a pak i vyznačené 
trati k rybníku a kolem školy. Vystřídali 
je dospělí a jak vše dopadlo si zveřej-
ní samotný spolek Jonatán ve svém 
článku. Mě jen zaujala ta neuvěřitelná 
energie mrňousků narozených nedáv-
no, jak metelí do cíle nebo schopnost 
nenechat se rozhodit  jít svým tempem 
se závodními čísly na hrudi. Účast byla 
veliká, každým rokem roste.

Ještě to dopoledne žáci trénovali na 
hřišti v Pařezině, roste další generace 
třeba velmi úspěšných fotbalistů a opět 
velké zaujetí hrou a plno energie. V ko-
lemjdoucích to muselo zanechat dobrý 
dojem z toho, že se děti dokáží hýbat,  

30. 4. se neupalovala čarodějnice, buď 
se žádná nenašla, ale spíš přeci jen bylo 
vyslyšeno varování hasičů Středočeské-
ho kraje i našich kvůli zvýšenému ne-
bezpečí vzniku požáru. 

Bylo horko, větrno a sucho. Tak naši 
dobrovolní hasiči prováděli spíše tlu-
mení prašnosti povrchu hřiště  kro-
pením a hořela jen tři malá ohniště 
na opékání buřtů. Možná některý 
shořel a nahradil tak chybějící upa-
lování. Legrace bylo plno, jen hor-
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ko tížilo a rodiny přicházely pomalu  
a spíše hlouběji v odpoledni. U stano-
višť bylo dost dětí. U pódia předváděly 
děti své umění z kroužků MDDM. Kluci 
hráli kousek dál florbal. 

Večer byl koncert skupiny No Name, 
který trval pouhou hodinu. Do daleka 
bylo slyšet až k DPS skandování JEŠTĚ 
JEDNU, JEŠTĚ JEDNU a pískot a ticho! 
Koncert zachytil a na fb dal V. Vícovský.

Konečně 12. 5. Street food fest … to 
stálo skutečně za to (viz samostatný lís-
tek).

●  Alena�Janurová

V úterý 30. 4. 2024 proběhla na hřišti 
pod kostelem tradiční akce Čaroděj-
nice, pořádaná městem ve spolupráci  
s MDDM Úvaly. Letos akci poznamenal 
vyhlášený zákaz rozdělávání ohňů z dů-
vodu sucha a silného větru, následně 
byly podmínky zákazu zmírněny, a tak za 
asistence SDH Úvaly byly zapáleny ales-
poň tři malé ohně pro opékání buřtíků.  

PÁLENÍ�ČARODĚJNIC

tík, který si mohli opéct. Na místě byly 
stánky s občerstvením, slunečné odpo-
ledne si všichni přítomní užili. Od 20 
hodin následoval koncert skupiny No 
Name, návštěvníci si koncert užívali, 
mrzí nás však, že někteří z nich i bez 
zaplacení vstupného.

●  �Jana�Tesařová,�tajemnice MěÚ

Akci zahájila v 16 hodin starostka měs-
ta, následně předvedly taneční vystou-
pení děti z MDDM. Probíhala tradiční  
stezka s úkoly pro nejmenší, školáci 
si užili zábavné atrakce a soutěže. Za 
odměnu dostali všichni sladkosti a buř-
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ZVEME�VÁS�NA�KONCERT�SKORO�LETNÍ�IV
ptát, proč nesmí žíti víc“ připomenou  
i současný neklid kolem nás. Ale dosti váž-
ného tématu. Náš koncert se koná v pří-
rodním prostoru v blízkosti kvetoucí lípy 
a vlahý podvečerní vzduch nás přivede  
k hlavnímu tématu jara, a to je láska. 
Zazní několik milostných básní Františka 
Branislava a Josefa Hory. Hudbu z mého 
pera ozdobí Středočeský sbor, kterému 
tímto děkuji, že písním pomůže na svět. 
V čase mezi nimi náš koncert osvěží svým 
mládím dívčí sbor Mozaika ze starších 
členek DPS Paleček, pod vedením Šárky 
Mistrové, skladbami českých autorů.

Závěrem našeho podvečera společ-
ně zazpíváme písně letošního jubilan-
ta Karla Kryla. Vzpomínám, jak jsme  
v sedmdesátých a osmdesátých letech 
sjížděli ohrané pásky na magnetofonech 
B42 a později na kazetách s jeho zaká-

Náš Koncert skoro letní se letos bude 
věnovat zhudebněné poezii českých 
básníků, jak si Rok české hudby, který 
oslavíme již letošním třetím koncer-
tem, zaslouží. Bude takovou procház-
kou po středoškolských čítankách. 
Úvod patří Josefu Svatopluku Macharo-
vi, kromě básníka také politika, přítele 
T. G. Masaryka. Obdivoval antiku, za-
zní jeho báseň Antická kráska, ve které 
po obdivných verších zazní „ta dívka  
s tím antickým jménem, jdouc do diva-
dla v zimní den, pět párků hrdě snědla  
s křenem, a šla pak klidně na Carmen“, 
kde Machar vážnou krásu vtipně zlehčí. 
Další báseň – Raport Fráni Šrámka patří 
k základním kamenům naší protiválečné 
poezie. Verše „hlásím, pane hejtmane,  
a já to musím říct, tož člověk rád jde, 
když pán chce smrti vstříc, však koní še-
třte tisíckrát, to dobytče se strašně umí 

zanými písněmi. Byly nám vzpruhou  
v očekávání lepších časů. Trochu překva-
pením pro mě bylo, že nová porevoluč-
ní doba nevynesla Karla Kryla třeba na 
post ministra kultury, jak bych očekával, 
ale zklamaný z vývoje u nás se vrátil do 
Německa. Ale jeho odkaz je nadčasový, 
nastavuje zrcadlo chování lidí v jakékoli 
době. Přijďte si zazpívat s námi Anděla, 
Bratříčku zavírej vrátka či Morituri te sa-
lutant…

Těšíme se na vás v neděli 23. 6.  
v 17:17 pod lípou u základní školy. 
Nebo choďte zpívat s námi pravidelně, 
každé úterý v sále Domu s pečovatel-
skou službou, nám. Svobody 1570 od 
18:30 do 20:30. Dáme vám dobrou hla-
sovou techniku a naučíme vás číst z listu. 

●  �Váš�sbormistr�Standa�Mistr

Máme co říci v parlamentu, máme své 
představitele ve vysokých funkcích. 
Můžeme volně cestovat a můžeme  
i svobodně říci, co si myslíme o EU, 
co jsme očekávali a co dál. Na důvod 
konání festivalu, proč u nás, jsem se 
zeptala místostarosty Miloše Ulricha: 
„Street food festival Evropa jsme při-
pravili k výročí 20 let České republiky  
v Evropské unii, které letos slavíme. Dr-
žíme se českého přísloví „láska prochází 
žaludkem,“ a tak chceme návštěvníkům 
festivalu přiblížit Evropu jako takovou 

STREET�FOOD�FESTIVAL�ANEB�20�LET� 
V�EVROPĚ�ROVNOPRÁVNÍ

měli možnost ochutnat speciality z růz-
ných evropských zemí v 25 stáncích. 
Nabídkou je provázela Lea Skálová, 
finalistka soutěže MasterChef Česko 
2019. 
¨
Při organizaci jsme využili spolupráci se 
společností Food Event, s.r.o.

Při zajištění akce pomáhali pracovníci 
Technických služeb Úvaly a strážníci 
městské policie.   

skrze kuchyně jednotlivých členských 
států. Kromě jídla bylo možné deba-
tovat s europoslancem Luďkem Nie-
dermayerem, novinářkou  Terezou Po-
volnou a členem předsednictva České 
středoškolské unie Janem Gondekem.

Tajemnici města Janě Tesařové jsem 
položila jinou otázku: „Kdo řešil organi-
zační záležitosti této velké akce města?“

Akce typu street food byla v našem 
městě uspořádána poprvé. Přítomní 
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V základní škole děti připravily se svý-
mi učiteli evropský workshop, největší 
zájem byl o virtuální prohlídku míst EU  
s VR brýlemi.

Odpoledne nejmenším zpříjemnily díl-
ničky, malování na obličej, historický ko-
lotoč a skákací hrad. 

Organizace akce sice nebyla jednodu-
chá, ale domnívám se, že měla u ve-
řejnosti úspěch a stojí za to ji někdy  
v budoucnu zopakovat.

a sladké dobroty, jako byly holandské lí-
vanečky, české kremrole, španělské chu-
rros, rolovanou zmrzlinu …, dospělí pak 
mnoho druhů piv a nápojů či koktejlů  
a chutných masových jídel zahraničních 
kuchyní. Odvážlivci ve stánku Nebuď 
srab ochutnávali pražené červy různých 
příchutí a kupovali si je s sebou. A to 
nebylo vše. Stále proudili lidé, mísili se  
a debatovali ve skupinkách, zdravili se  
a usmívali a konzumovali …

●  �Alena�Janurová

Z pohledu uživatele nejen atmosféry ce-
lého dne konstatuji, povedená akce pro-
vázená nádhernými sousedskými setká-
ními spojenými s konzumací všech chutí 

světa nejen Evropy a nejen EU. A to jsem 
nenavštívila základní školu, kde se ode-
hrával jiný program. Určitě ZŠ pro čtená-
ře zaznamená. Uchvátil nás zpěv malého 
žáčka, který zazpíval v latině nebo espe-
rantu??? a capella hymnu EU na Beet-
hovenovo téma „Ódy na radost“. Snad 
se dozvíme, kde našel, kdo chlapce učil, 
slova k hymně, neboť je hrána normál-
ně na oslavách beze slov, byť je napsána 
skladatelem na slova Schillerovy básně. 
Židle před stánkem EU byly obsazeny 
nejen hosty, ale naproti i posluchači  
a slyšeli např. výklad tvorby daní, význa-
mu EU pro členské státy apod. Nedalo 
se postřehnout vše, protože každý chtěl 
vyzkoušet všechno. Malé děti improvi-
zovaný kolotoč a hrátky, větší balónky  
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U kostela stojí socha sv. Jana Nepomuc-
kého postavena původně na náměstí 
Arnošta z Pardubic u  dnešní pizzerie  
v r. 1701, tedy před kanonizováním, pro-
to nemá před jménem sv. – svatý.  Ke 
kostelu byla  socha přenesena v r. 1919  
a v letech 2010 – 2011 restaurována.

5. Zastavení – místo, kde původně stál 
zájezdní hostinec U Českého lva, ně-
kolik metrů od ZŠ Úvaly, s vlastním ná-
dvořím, postavený r. 1706 Janem Ada-
mem Ondřejem. V tehdejší budově 
býval do r. 1754 umístěn i poštovní úřad 
a později budova sloužila jako hotel.  
V r. 1988  došlo k jeho zbourání na do-

poručení tehdejšího MNV z důvodu naru-
šené statiky . V blízkosti hostince stávaly  
i dvě pekárny.

6. Zastavení – Socha Arnošta z Pardubic, 
původně stojící na pozemku Hostýna  
a v r. 1996 přenesena na náměstí Arnoš-
ta z Pardubic. I když se tu Arnošt z Par-
dubic nenarodil, jak se úvalští domnívali, 
a dnes už je to i prokázané, tak přesto 
měl nositel tohoto jména spjatost s tímto 
regionem.

7. Brána v sousedství s hotelem Sokol 
z r. 1841 je poslední dochovanou ukáz-
kou architektury 19. století. V roce 1869 
požárem původní budova vyhořela  
a zbyla jen brána.

8. Zastavení – Viadukt devět kanálů  
z r. 1844, který byl spojovací ces-
tou mezi Českým Brodem a Prahou.  
V r. 1953 byly dostavěny další oblouky.  
V r. 1904 zde došlo k největšímu vlakové-
mu neštěstí, kdy se srazily dvě lokomoti-
vy. Ve třetím oblouku ve směru Praha se 
nachází schránka s dokumenty, které se 
týkají Úval.

Tolik k poutavé vycházce po úvalských 
památkách.

I když nám počasí nepřálo, celou dobu 
poprchávalo, přesto to bylo moc fajn. 
Ráda bych za nás všechny zúčastněné 
ještě jednou Janu Psotovi poděkovala za 
jeho ochotu a věnování času při velmi in-
teresantním komentovaném doprovodu.

●  Jitka�Pokorná

V sobotu 20. dubna t. r.  se někteří  
z náboženské obce CČSH v Úvalech  zú-
častnili vycházky po části úvalské měst-
ské stezky doprovázené zajímavým 
komentovaným výkladem spisovatele  
a historika Jana Psoty, který shrnul naše 
putování do několika zastavení:

1. Zastavení, kde jsme měli i sraz – ná-
dražní budova původně z první pol. 20. 
století.

První doprava zahájena r. 1845 na jedné 
koleji, nejstarší známá vlaková nehoda 
mezi Úvaly a Tuklaty 1847, kdy se mezi 
Úvaly a Tuklaty srazily 2 parní lokomotivy 
(3 oběti).

2. Zastavení – mlýn (dnes Prokůpkův), 
první zmínka o něm z  r. 1560. Přesta-
věn v 60.letech 19. stol. na parní mlýn. 
Roku 1872 došlo k velké explozi kotle  
a v r. 1889 jej strhla obrovská záplava.  
V r. 1910 mlýn koupil František Proků-
pek a  je v majetku rodu stále. Mlýn byl   
r. 1917 přestavěn.

3. Zastavení – Masarykův háj  u Výmoly. 
Říčka má několik původních názvů: Suri-
na, Jiřina, také lidově Ouvalka – nejprav-
děpodobnější název Vejmula.

4. Zastavení – Kostel Panny Marie (Zvěs-
tování Páně), původně zasvěcený Zvěs-
tování Panny Marie, založen s odstupem 
po založení Úval r. 1385 jako původní 
filiální kostel patřící pod kostel v Horce 
(Přišimasy). Oltář v interiéru kostela je 
původní z filiálního kostela. Nynější ba-
rokní podobu získal po opravě r. 1724. 
Další opravy ve 20. a 70. letech 20. sto-
letí. Poslední úprava proběhla v r. 1974. 
Varhany od sv. Víta byly přeneseny až  
v r. 1975.

MALÉ�OHLÉDNUTÍ�ZPĚT�ANEB�VYCHÁZKA�SE�
SPISOVATELEM

a recyklovaných semínkových papírů. Na 
stezce s úkoly se dozvěděly spoustu zají-
mavostí o slunéčku sedmitečném. 

Počasí nám přálo, byl nádherný slunečný 
a teplý den, který přilákal asi 50 příznivců 
zahradničení a jejich dětí. Všem moc dě-
kujeme za vydařené odpoledne a těšíme 
se příští rok na další ročník.

●  �Kristýna�Skúpa�(Kiki)

Ve čtvrtek 9. 5. 2024 proběhl v prostorách 
skautských kluboven další ročník jarní 
výměny rostlin. Kromě sazenic zeleniny, 
ovoce a květin mezi sebou účastníci mě-
nili také řízky pokojovek, odkopky keřů 
nebo nejrůznější semínka. Kdo žádnou 
rostlinu neměl, mohl si nějakou odnést. 

Děti ocenily doprovodný program, který 
zde byl pro ně připraven. Na akci vyrobi-
ly spoustu domečků pro hmyz, škvorníků  

JARNÍ�SWAP�ROSTLIN�
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Ivančena je skautská kamenná mohyla a poutní místo, kam 
každý rok vyrážejí čeští skauti připomenout si odvahu a boj 
za svobodu. Je to také prostor pro zastavení se a poděko-
vání za hodnoty, které nám přináší demokracie. Na místě si 
připomínáme 85 ostravských mučených skautů v odboji, ze 
kterých 18 bylo popraveno v polském Těšíně. A to konkrétně 
24. dubna 1945.

Počasí sice nebylo úplně příznivé, ale alespoň jsme si všech-
ny spolu užily (snad) poslední sníh jara. Na Ivančeně proběh-
la bohoslužba, bylo možné si zakoupit pamětní nášivku a ka-
ždý mohl přinést kamínek, který k mohyle položil.

Jelikož je mohyla kousek od Lysé hory, tedy od Úval poměr-
ně z ruky, jely jsme auty do Ostravy, kde jsme strávily celý 
víkend. Na celou výpravu budeme určitě dlouho vzpomínat  
a těšíme se na další skvělé zážitky. 

●  �Kristýna�Štafenová�(Kitty)

O víkendu 19. až 21. dubna se družina skautek Lilie vydala na 
Ivančenu, kde si spolu s ostatními skauty z celé republiky při-
pomněli padlé skauty, kteří byli za činnost v odboji popraveni 
ke konci druhé světové války. 

NÁVŠTĚVA�SKAUTSKÉHO�PAMÁTNÍKU� 
NA�IVANČENĚ�
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ÚVALSKÝ�KLUB�DŮCHODCŮ�HLÁSÍ
Nenudili jsme se a spřádali i ve svátečním volnu plány co dál. 
S velkým zájmem se setkalo vietnamské cestovatelské vyprávění 
Jany Horové  a těšili jsme se na další akce – staré pohlednice, zpí-
vání při harmonice, vyrábění vůní, a dojde i k uzavření školního 
pololetí II. ročníkem mezigeneračního turnaje senioři versus žáci 
ZŠ v Člověče, nezlob se. Upřete prosím pozornost na následující 
pozvánky i na zájezd.

Nezapomeňte na přednášku o finanční gramotnosti a varo-
vání před opakujícími se finančními podvody s odborníkem 
Policie ČR 5. června od 14 hodin v sálku DPS. 

●  Alena�Janurová

pouze za předpokladu, že je pes vycvi-
čený a poslouchá svého majitele.
 
Pokud vás někdo upozorní, že váš 
pes ruší klid zvěře a může jí způso-
bovat stres, a požádá vás, abyste 
ho měli na vodítku, prosíme o re-
spektování tohoto požadavku. Ne-
jde o to vyvolávat konflikty, ale  
o ochranu vašeho psa i ostatních. Vol-
ně pobíhající pes může být vystaven 
nebezpečným chorobám nebo se může 
stát terčem útoku matky, která chrání 
svá mláďata.
 
Děkujeme za pochopení. 

●  Za�Honební�společenstvo� 
Horoušany�� 

Jaroslava�Chabrová�Lidická

INFORMACE�Z�MYSLIVOSTI
Po zimní pauze se příroda konečně pro-
budila k životu. Teplé sluneční paprsky 
rozehřívají zem a ozývá se zvuk ptáků. 
Jaro přináší období obnovy a nových 
začátků a není divu, že mnoho z nás 
touží vyrazit ven a nasát energii, kterou 
nám přináší.
 
Je však důležité si uvědomit, že když jde-
me do přírody, jsme na návštěvě, a pro-
to bychom se měli chovat s respektem. 
V přírodě bychom neměli ponechávat 
odpadky, hlasitě křičet ani plašit zvěř. 
Rádi bychom vás proto poprosili o dodr-
žování pravidel stanovených zákonem  
o myslivosti č. 449/2001 Sb., který zaka-
zuje vlastníkům domácích zvířat nechat 
je volně pobíhat mimo dohled svého 
majitele nebo vedoucího. Sice není nut-
né mít psa stále na vodítku, ale to platí 

Nemocnice Brandýs nad Labem patří 
mezi regionální nemocnice, která zajiš-
ťuje odbornou lékařskou péči pro spá-
dovou oblast s více než 90 000 obyva-
tel. Přijímá i akutní případy pacientů od 
záchranné služby. Pro hospitalizaci má 
nemocnice vyhrazeno šest lůžek na jed-
notce intenzivní péče a dalších 40 lůžek 
na interním oddělení. Zachování stáva-
jícího počtu akutních lůžek bylo důleži-
té s ohledem na vytíženost urgentních 
příjmů okolních nemocnic. V brandýské 
nemocnici nedojde ani ke zrušení žád-
ného oddělení. O případné centralizaci 
vybraných oddělení či možném ome-
zení akutní péče jednalo vedení ne-
mocnice se zdravotními pojišťovnami  
v souvislosti s plánovanou transforma-

BRANDÝSKÉ�NEMOCNICI�SE�PODAŘILO� 
VYJEDNAT�ZACHOVÁNÍ�POČTU�AKUTNÍCH� 
LŮŽEK,�JSOU�V�REGIONU�POTŘEBNÁ

29. dubna, Brandýs nad 
Labem – Plánované změ-
ny ministerstva zdravot-
nictví k rušení akutních 
lůžek či celých oddělení se 
brandýské nemocnice nijak 
nedotknou. Po úspěšném 
jednání vedení nemocnice 

se zdravotními pojišťovnami nedojde 
ke snížení počtu lůžek akutní péče. Ani 
dostupnost lékařské péče brandýské 
nemocnice napříč různými obory se 
nijak nezmění. Nemocnice v Brandýse 
nad Labem plánuje své služby i nadále 
rozvíjet. Chce dále rozšiřovat speciali-
zovanou péči i zvýšit počet paliativních 
lůžek na oddělení následné péče. 

cí nemocničních služeb vedenou mini-
sterstvem zdravotnictví, která se bude 
týkat desítek nemocnic po celé České 
republice.

„Jsem rád, že zdravotní pojišťovny 
uznaly, že naše kapacita je pro region 
nepostradatelná. V brandýské nemoc-
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nici chceme udržet a nadále rozvíjet 
specializovanou péči napříč různými 
obory, kde zaznamenáváme stále vyš-
ší zájem pacientů o vyšetření. Stejně 
tak pracujeme na rozšiřování výkonů  
v oblasti jednodenní chirurgie,“ shrnuje 
Ing. Petr Zatloukal, ředitel brandýské 
nemocnice. 

Nemocnice Brandýs nad Labem se chce 
i v budoucnu řídit strategií rozšiřování 
specializovaných ambulancí. Mezi nově 

vané pacienty je na oddělní následné 
péče plánováno zřízení dalších paliativ-
ních lůžek. Nemocnice se chce také roz-
víjet v oblasti dalších specializovaných 
jednodenních chirurgických zákroků.  
V současnosti poskytuje vysoce odbor-
nou lékařskou péči například v oblasti 
ortopedických a urologických chirur-
gických jednodenních zákroků, jakými 
jsou například vasektomie či obřízka.

●  Daniela�Schnurpfeil��

otevřené ambulance patří například 
nefrologická a endokrinologická. V ob-
lasti péče o dlouhodobě hospitalizo-
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né výkony se slabšími chvilkami. Důvo-
dem byla častá zranění mnoha hráčů,  
a tak konečné 7. místo není nejlepší vý-
sledek a určitě má tým na víc. B-tým se 

celý rok potýkal s nedostatkem hráčů 
a příští rok ho již v soutěži SRL neuvi-
díme.

Slavnostní ukončení sezony 2023/2024 
– srdečně zveme všechny příznivce, ro-
diče a známé na naši závěrečnou spo-
lečnou akci ve sportovní hale. Rodiče si 
zahrají házenou proti svým dětem a na 
závěr zhlédnou exhibiční utkání mužů 
proti německému soupeři. Po celé od-

ŽÁCI�NA�MISTROVSTVÍ�REPUBLIKY�MEZI� 
NEJLEPŠÍMI�ŠESTI

Na přelomu května  
a června od 31. 5. do 
2.6. se naši mladší 
žáci účastní vrcholné 
akce ve své katego-
rii – „Házenkářského 
desetiboje“. Házen-
kářský desetiboj je 
název akce pro 13 
a 12leté kluky, aby 

poměřili své síly nejen v házené, ale  
i v jiných disciplínách doplňující náš 
sport (například atletické dovednosti). 
Deset disciplín určí mistra ČR pro sezo-
nu 2023/2024. 

Starší žáci již mají svůj vrchol sezony 
téměř za sebou. V žákovské lize pro  
25 nejlepších týmů republiky se po celý 
rok statečně rvali o body a dokázali se 
prosazovat každý měsíc v této nejná-
ročnější soutěži ve své kategorii. Roční-
ky narození 2009 a 2010 ukázaly svou 
sílu a od loňské letní přípravy, která 
začala účastí na turnaji ve Švédsku, 
se po celý rok zlepšovaly a mají před 
sebou velkou budoucnost. Mezi hlavní 
tahouny této kategorie patřili Tříska, 
Učeň, Šotola, Kopřiva, Lešetický, No-
votný, Kopka, Mahdal, Mach, Zahurský  
a mnoho dalších kluků, o nichž ještě 
hodně uslyšíme. 

Dorostenecké týmy celý rok bojovaly  
o postup do nejvyšší soutěže. Mlad-
ší dorost poslední zápas sice vyhrál, 
na lepší jak páté místo celkově to ale 
nestačilo. Starší dorostenci se do po-
slední chvíle rvali o vítězství v soutěži 
a postup do první ligy, bohužel o skóre 
se to nepovedlo a skončili druzí. 

A-tým mužů střídal po celý rok výbor-

poledne bude pro děti doprovodný 
program, pro rodiče jídlo a pití a pro 
všechny mnoho zábavy. Přijďte! Těší-
me se na vás.

Vše o házené v Úvalech najdete na 
našich stránkách www.handballuva-
ly.cz

●  Jiří�Dráb

Mladší žáci – účastníci mistrovství ČR

Starší žáci – účastníci žákovské ligy
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SPORTOVNÍ AREÁL SK ÚVALY   
HLEDÁ NOVÉHO SPRÁVCE 

Do našeho týmu hledáme nového kolegu na částečný 
úvazek na pozici správce sportovního areálu SK Úvaly. 

Pro více informací nás můžete kontaktovat na telefonu 
602384790, nebo e-mailu krutsky.josef@seznam.cz

Požadavky:

•  manuální zručnost, zodpovědnost, spolehlivost, 
    pečlivost a časová flexibilita
•  řidičský průkaz sk. B

Náplň práce:

•  výkon práce v Úvalech
•  údržba a provoz sportovišť dle sezony – travnatá 
   plocha, hřiště s umělým povrchem
•  úklid šaten
•  praní a údržba sportovního vybavení

Nabízíme:

•  výkon práce na dobu neurčitou
•  příjemné pracovní prostředí
•  byt 2+1 v areálu SK Úvaly
•  5 týdnů dovolené

kroužcích, proto ještě jednou děkuje-
me za úspěšný školní rok a těšíme se 
na další spolupráci!

Definitivně se s letošním školním ro-
kem rozloučíme na závěrečném florba-
lovém turnaji, který proběhne v neděli 
23. června ve sportovní hale v Dolních 
Břežanech. Na něm představíme úplně 

SPORT�A�FUN�ACADEMY�DĚKUJE�ZA�ÚSPĚŠNÝ�
ŠKOLNÍ�ROK,�CHYSTÁ�ZÁVĚREČNÝ�TURNAJ� 
I�LETNÍ�KEMPY!
Naše akademie má za sebou rekordní 
školní rok a my bychom rádi na jeho 
konci poděkovali všem našim členům 
i jejich rodičům za projevenou důvěru. 
Věříme, že jste se na našich kroužcích, 
trénincích i turnajích bavili, zlepšo-
vali se, že jste potkali nové kamarády  
a společný čas jste si smysluplně uží-
vali. Nám se letos podařilo otevřít re-
kordní počet kroužků, rozšířit se do 
nových lokalit a do našich činností za-
pojit ještě více dětí. Naše portfolio se 
rozrostlo a kromě sportovních kroužků 
jsme nabídli i další, jako třeba vaření, 
angličtinu, umělecké nebo hudební 
kroužky. Rozšířili jsme také výběr v ob-
lasti sportu. Nově jsme přidali trénin-
ky šipek, horolezení nebo badminton. 
Otevřeli jsme i více tradičních florba-
lových a fotbalových tréninků, stejně 
jako všeobecné sportovní přípravky 
GYM Academy. Nic z toho by nešlo bez 
vás, bez důvěry rodičů v naše lektory 
a bez snahy a nadšení dětí na našich 

nový play off formát utkání jednotli-
vých týmů! Kromě toho se představíme 
i na dalších akcích, na kterých si budete 
moci vyzkoušet některé z našich akti-
vit. Postupně je budeme zveřejňovat 
na instagramovém účtu Fun Academy!

Letní prázdniny budou patřit našim 
příměstským kempům. Chystáme čtyři 
turnusy našich tradičních florbalových 
Summer Campů, první tři proběhnou 
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v hale Na Fialce v Říčanech a v jejím 
okolí, poslední potom v Dolních Břeža-
nech. Každý kemp má letos své téma, 
které bude holky a kluky provázet ce-
lým týdnem plným sportu a pohybu  
v tělocvičně, na hřišti i v přírodě. Těšit 
se tak můžete na Olympijské hry (8. – 
12. 7.), Survivor (15. – 19. 7.), Svět čar  
a kouzel (22. – 26. 7.) a Kelty  (29. 7. –  
2. 8.). Holky a kluky z mateřských škol  
a prvních tříd (4 – 7 let) čeká na téma 
Zvířecí říše, jejich kemp proběhne od 
22. do 28. 7. v Dolních Břežanech.

Na ZŠ profesora Švejcara na Praze 
12 potom nabízíme tematické kempy 
zaměřené na šipky (8. – 12. 7.)  a ho-
rolezení (12. – 16. 8.).  Ambasadorem 
Šipkařského kempu bude aktuálně 
nejlepší český šipkař Adam Gawlas, 
který se bude dětem společně s našimi 
trenéry věnovat během celého týdne  
a předá jim mnohé ze svých zkušeností 
z těch největších turnajů na světě. Na 
horolezeckém kempu se můžete těšit 
na dva dny na stěně, výjezd do lezecké-
ho centra Smíchoff, dva dny lezení ve 
skalách v CHKO Český Kras, přespání  
v teepee pod hvězdami a závěrečný 
den plný soutěží a her.

Navždy jsme se rozloučili: 

Miloslava Martínková

Všem pozůstalým vyslovujeme upřímnou 
soustrast.

ČERVEN�2024
∫ Již nelze zveřejňovat v „Životě Úval“ 

jména narozených dětí, životní jubilea  
a jména zemřelých v rubrice Společenská 
kronika. 

Uvést jméno a příjmení je možné pouze 
s  písemným souhlasem dotčené osoby, 

případně jejího zákonného zástupce. 
V případě zájmu o zveřejnění se obraťte 
na správní odbor MěÚ Úvaly, na email 
marie.cerna@mestouvaly.cz nebo tel.  
281 091 528, mobil 723 929 928. 

●  Marie�Černá,�matrikářka
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POZNÁVÁTE. . .POZNÁVÁTE. . .
Úvalští dobrovolní hasiči mají dost důvodů slavit – léta trvání, 
úspěšné a potřebné a život zachraňující zásahy, novou hasi-
čárnu. Mají také řadu vzpomínek uložených v dokumentech, 
oceněních a fotografiích. Z doby prvních období dobrovolné 
práce vznikla následující fotografie. Samozřejmě žádat dneš-
ní obyvatele Úval, zda poznávají někoho ze svých předků na 
ní, je poněkud troufalé, pokud nejsou rodáky. Ale v rodinách 
starousedlíků se možná najde ještě prarodič, který si vzpo-
mene, že má někde doma v šuplíku staré album a v něm fo-
tografie děda či praděda, který byl u hasičů a fotografie navíc 
má zezadu jména na ní zachycených členů. Zkuste prosím 
uchovat ten zbytek historie, zapátrejte a půjčte ke skenování. 
Poděkuje vám archiv kroniky i Sbor dobrovolných hasičů.

●  Alena�Janurová,�kronikářka  
(alena.janurova@centrum.cz)

Na kempy nám zbývají poslední volná 
místa, jejich přehled včetně volné ka-
pacity a možnosti přihlášení naleznete 

na https://funacademy.cz/camp/. Bu-
deme se na vás o prázdninách těšit!

●  Vít Voltr
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Petružálek a synové, s.r.o.
Odvoz stavebního odpadu, sutě, zeminy
Písky, štěrky, recyklát, tříděná zemina

Zemní a výkopové práce
Praha 9 – Běchovice / Český Brod 

mobil: 603 242 142 
info@sute-pisky.cz 
www.sute-pisky.cz

POHŘEBNÍ SLUŽBA
Jan Žížala s.r.o.

Firma:
po – pá  7.30 – 15.30

282 01 Český Brod, Husovo nám. 16
321 622 488, 605 977 191,

773 782 479
e-mail: pohrebnictvi-zizala@seznam.cz

Pohřební ústav
Pavel Kos
602 221 511, 321 622 615

Český Brod  
Nám. Arnošta z Pardubic 1384
www.pohrebnisluzbykos.cz

• SERVIS, REVIZE PLYNOVÝCH  
SPOTŘEBIČŮ

• REVIZE TLAKOVÝCH NÁDOB  
STABILNÍCH

• REALIZACE A KONTROLY  
SPALINOVÝCH CEST

ING. TOMÁŠ PINKAVA 
TEL: +420 608 153 818 

Přijmeme STAROBNÍHO DŮCHODCE 
na výpomoc s rozvozem učebnic na školy

Auto: Fiat Ducato a Iveco (do 3,5 tuny). 
Možné i na 2–3 dny v týdnu. Nástup možný ihned.

V případě zájmu volejte: 606 313 051, Ing.Petr Dupal
Albra, Havlíčkova 197, 250 82 Úvaly, www.albra.cz

Opravy střech  
– klempířství

Nátěry i jiné údržby.
Půjčovna hliníkového 

lešení.
603 723 486
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PoděkováníPoděkování
V lednu letošního roku jsem uklouzl na náledí před naším domem v ulici Prokopa Velikého a zlomil V lednu letošního roku jsem uklouzl na náledí před naším domem v ulici Prokopa Velikého a zlomil 
jsem si nohu. Na pomoc mi přišla mladá paní, kterou bohužel neznám, a tak bych jí alespoň touto jsem si nohu. Na pomoc mi přišla mladá paní, kterou bohužel neznám, a tak bych jí alespoň touto 
cestou chtěl srdečně poděkovat.cestou chtěl srdečně poděkovat.

Schneider VojtěchSchneider Vojtěch

SRAZ TŘÍD ZŠ ÚVALY – ROČNÍK NAROZENÍ 1963–1964
20. září 2024 v 19.00 hod. Hospůdka Na hřišti – Úvaly, Klánovická 1629.

V případě účasti, kontaktujte Leonu Součkovou roz. Košařová tel. 606 824 925  
nebo Olinu Procházkovou roz. Zoulová tel. 602 681 878.
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ZAJIŠŤUJEME CELOSVĚTOVOU 
LETECKOU,
NÁMOŘNÍ, 
A ŽELEZNIČNÍ 
PŘEPRAVU ZÁSILEK 

www.star-shipping.cz

STAR SHIPPING a.s.
Na Sychrově 975/8
101 00 Praha 10
info@star-shipping.cz
www.star-shipping.cz

Kominictví Mičkal – sídlo Úvaly
Tel.: 604 490 886

Web: www.kominiknapohodu.cz
Kompletní kominické služby

KOMINICTVÍ NĚMEC – čištění, revize, opravy. Telefon 775 132 921

Vykoupím staré knižní pozůstalosti,  
sbírky starých pohlednic, poštovních  

známek, fotografií, staré obrazy,  
rybářské a myslivecké potřeby apod.  

731 489 630

ZAHRADNÍ PRÁCE
� čištění zarostlých pozemků s odvozem
� sekání vysoké trávy, mulčování
� zakládání a kompletní údržba trávníků
� řez a výsadba živých plotů, stromů a keřů
� úklid listí s odvozem
� snížení, prořez, kácení stromů
� frézování pařezů, výkop  kořenů
� postřiky, odplevelení pozemku, dlažby
Tel.: 608 961 169, www.jelovsky.cz
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TOMÁŠ KLUS
NO NAME

HORKÝŽE SLÍŽE

ANETA LANGEROVÁ
WOHNOUT
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Doprava, zemní práce, demolice, úpravy zahrad
Stavební práce, výstavba inž. sítí, pokládka zámkové dlažby
Výstavba zahradního zavlažování, jezírek
Výstavba základových desek, hrubých staveb

AKCE:  Tříděná zemina zahradnÍ:                   150/t 
              Tříděná zemina zásypová:                    50/t
  RECYKLÁT: ŽIVIČNÝ       0/63     220/t
     BETONOVÝ  0/63     220/t 
     ŠTĚRKOVÝ  0/63     220/t

Prodej: štěrku, písku, kačírku, recyklátu
Tříděné zeminy, zahradního substrátu

www.jkstado.cz | jkstado@jkstado.cz | Fb: jkstado | Tel.: 724699655

S   LÁRIUM ÚVALY
NOVINKA VE VK FITNESS ÚVALY
       Ergoline Excellence 900

1 min .......... 19 Kč

100 min .......... 1650 Kč

200 min ......... 2950 Kč

300 min ......... 4150 Kč

 VK Fitness Úvaly
 Purkyňova 1805, Úvaly 25082
 +420 777 139 819
 info@vkfitnessuvaly.cz
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